Chinese 203
Midterm Exam: Lessons 14, 16, 17 and 18
Traditional	or	Simplified							姓名：______________
I. Word Collocation: Match the verb with its appropriate object. (3.5%)
进行		造成		修		记载		参观		游览		补充	


危机		坟墓		景点		贸易		睡眠		博物馆	历史

II. Translation: Include in your translation: 1) gòngxiàn; 2) jíshǐ...yě...; 3) zhǐyào...jiù...; 4) suíbiàn; 5) zhīyī; 6) wěidà; 7) zài yě méi...le; and 8) shǐ. (23%)
Sun Yat-sen was born in 1866, and passed away in 1925. He was one of the most significant figures in Chinese history. Ask anyone! As long as (they are) Chinese, (they) know that Sun Yat-sen established the R.O.C., and made it so China no longer had an emperor. Even if you ask a kid, he would be able to tell you that Sun Yat-sen made great contributions to China.  









III. Writing Tasks (76.5%):
A. Write the following dynasties in Chinese, and order them in the correct chronological order with “1” representing the earliest. (2.5%)
Tang		Qing		Han		Song		Qin	

 1.		2.		3.		4.		5.

B. Name the Four Great Inventions in Chinese. (4%)

	1.			2.			3.			4. 
C. State in complete Chinese sentences what dynasty or historical figure each of the following is often associated with. (5%)

1. Li Bai:

2. “有朋自远方来，不亦乐乎”: 

D. State in complete Chinese sentences why the Han Dynasty is important in Chinese history with respect to trade with the West. Include “zài…fāngmiàn” in your answer. (6%)



E. State in complete Chinese sentences what the First Emperor of the Qin Dynasty did right and what he did wrong. Give two examples each. (8%)



F. State in a complete Chinese sentence if you are a saver or a spender. (3%)


G. Answer the question in complete Chinese sentences. If you had money, where would you invest your money?  Why?  (5%) (Include a “ba” structure in your answer.)



H. Describe a scene in a park full of people by depicting what they are doing and end your description with 很有活力. In your description, include the park, and give three activities. Among the three activities, include at least two from the following pictures. Please do not use “zǒu lù.” (7%)
[image: ttp://cdn.freecoloringsheets.net/samples/Activities/Walking_Boy.png][image: ttp://www.freeclipartnow.com/d/36110-1/bike-rider-girl-w-helmet.jpg][image: ttp://jamesalamanos.files.wordpress.com/2011/11/taichimanred.gif]          
_______________________: _______________________________，

_______________________________，__________________________________，
很有活力。

I. Excluding information in exercise H, state in a complete Chinese sentence one thing that you think is good for your health. Incorporate “yǒuyì yú” and Adverb “duō” or “shǎo” in your statement. (4%)


J. Excluding your answer for  exercise I, answer the following in a complete Chinese sentence. (2%)
什么是良好的生活习惯？


K. Excluding words used in exercise H, answer the following in a complete Chinese sentence. Use Reduplication of verbs in your answer. (3%)
你父母退休以后打算怎么享受退休生活？ 


[image: ][image: ]L. Follow the instructions, and complete the tasks in Chinese based on the pictures provided. All the details illustrated have to be included in your answers. Both the question and the answer have to be in complete sentences. 
1. A: Ask how they reduce white pollution to protect the environment. 
    B: Answer based on the illustrations on the right. 

A: __________________________________________________________________ (5%)

B: ____________________________________________________________________ 

     ____________________________________________________________________ (6x2%)

2. A: Ask how they conserve energy.
[image: ttp://soundbook.soundkeeper.org/images/faucets.gif]    B: Answer based on the following illustrations and by saying they begin with doing small things 
[image: ]         to conserve energy

A: _____________________________________________________________________(2%)

B:______________________________________________________________________(5%)
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I. Word Collocation:
进行		造成		修		记载		参观		游览		补充	


危机		坟墓		景点		贸易		睡眠		博物馆	历史

II. Translation: (23%)
3孙中山是1866年出生的，
2是1925年去世的。
4他是中国历史上最重要/伟大的人物之一。	他是中国最重要/伟大的历史人物之一。
1你随便问，
1.5只要是中国人，
3就知道孙中山建立了中华民国，
3使中国再也没有皇帝了。
1.5即使问小孩，
4他也能告诉你孙中山对中国有很伟大的贡献。/对中国的贡献很大。

III. Writing Tasks:
A. 	1. 秦	2. 汉	3. 唐	4. 宋	5. 清 	(0.5x5)
B.	1. 造纸		2. 指南针	3. 火药		4. 活字印刷	(1x4)
C.	1. 李白跟唐朝有关系。
	2. (“有朋自远方来，不亦乐乎”)这句话跟孔子有关。(2.5x2)
D.	在经济方面，汉朝有丝绸之路，汉朝用丝绸之路跟西方进行贸易。/
	在经济方面，汉朝在秦朝的基础上，有了很大的发展，用丝绸之路跟西方进行贸易。
	(1.5+1+3.5)



E.	秦始皇统一了中国，统一了文字（，修长城来保护中国）（对中国有很大的贡献）。
	不过，他杀了很多读书人，烧了很多古书（，让老百姓给他修宫殿，修坟墓）（在中国历
史上有很不好的影响）。(2x2x2)
F.	我（一向）省吃俭用。／我（偶尔／有时候／常常）随便乱花钱。(3)
G.	如果／要是我有钱，我（会）把钱存在银行里。因为非常安全。／
	如果／要是我有钱，我（会）把钱投资在股市里／买房子上。因为钱可以增加得很快。
	(3, 2)
H.	公园里，散步的散步，骑（自行）车的骑（自行）车，打太极拳的打太极拳，很有活力。
(1, 2, 2, 2)
I.	多吃青菜水果／多锻炼／少喝酒…有益于身体健康。(4)
J.	不吸烟／不熬夜是良好的生活习惯。(2)	
K.	我父母退休以后打算出国走走、看看、游览游览（来享受退休生活）。	
L.	1. 	A: 他们怎么减少白色污染来保护环境？	(5)
B: 他们去餐馆吃饭的时候自己带餐具不用一次性的餐具 	(6)
    	 他们去超市买东西的时候自己带包不买塑料袋	(6)
（来减少白色污染来保护环境）
2.	A: 他们怎么节约能源？(2)
B: 他们从小地方做起，随手关灯，节约用水(来节约能源)。(2+1.5x2)
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Slow, steady drip - wastes 75 gallons/week
Fast drip — wastes 200 gallons/week
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